

Per la honestat

J. Sunyol i Garriga demana ahir, des de "La Rambla", el que ell en diu "una treva" en les hostilitats que sostenim contra la premsa catalana de dreta.

Detenció de Fernandez Valdés

JA ERA HORA QUE COMENCES-SIN A DEMANAR-SE RESPONSABILITATS A BARCELONA. I EL GENERAL BARRERA? I MILANS DEL BOSQ? I DESPUJOL, L'INVENTOR DEL "BULO"? I EL FILL BARRERA QUE VA PER AQUESTS CARRERS SOL SENSE QUE NINGU EL VIGILI?

Ahir a Quesfatura de Policia es va rebre un ofici de la Direcció General de Seguretat el qual per ordre de la Comissió de Responsabilitats, menava empresonar el tinent coronel retirat senyor Fernandez Valdés.

Gandhi a la Conferència de la Taula Rodona



Londres, 14. — Acompanyat de la poetessa índia senyora Naidu, ha arribat aquest matí el senyor Gandhi al palau de Saint James, per tal d'assistir a la reunió del Comitè que ha d'establir una estructura federal en la Conferència de la Taula Rodona.

Marcel·lí Domingo a Barcelona

Dimenge al matí, el ministre d'Instrucció Pública es dirigí a Girona per donar la seva anunciada conferència al teatre Principal d'aquella ciutat.

Clixés Parlamentaris L'ESQUERRA REPUBLICANA AL PARLAMENT

A les tres de la tarda de divendres, el senyor Besteiro tenia reunits els caps de minoria. Era necessari que es possessin d'acord per a veure qui havia de parlar en la discussió de la totalitat dels articles preliminars i primer que s'havien posat en un.

L'Humbert Torres era encara desconegut en els medis parlamentaris madrilenys, però des d'aviu és una figura sobresorint. La Cambra de bell antuvi el rebé amb curiositat i en alguns moments fins amb prevecció.

L'Esquerra Republicana de Catalunya, per la República Federal i per la secularització de l'Estat

Discurs d'Humbert Torres al Parlament de la República

(De l'extracte oficial de la sessió del dia 10 de setembre de 1931)

L'Esquerra Republicana de Catalunya, per la República Federal i per la secularització de l'Estat

Discurs d'Humbert Torres al Parlament de la República

(De l'extracte oficial de la sessió del dia 10 de setembre de 1931)

El señor PRESIDENTE: El señor Torres Barberá tiene la palabra. El señor TORRES BARBERA: Señores Diputados, después de varios años de actuación política, siempre en defensa de los ideales de libertad y de justicia, es la segunda ocasión en mi vida que tengo el alto honor de hablar públicamente en vuestra hermosa Lengua.

seres vivos hay una gradación evolutiva ascensional, que va de lo simple a lo complejo, de lo amorfo a lo diferencial, evolución y gradación que es precisamente el signo de sus respectivas superioridades, evolución que se cumple de conformidad con las dos grandes leyes de la vida que se llaman, de una parte, autonomía funcional, y de otra, correlación y solidaridad de todas estas funciones, otro tanto ocurre, señores Diputados, en el orden social y en los organismos políticos.

El sistema federativo, con los brillantes resultados que sabéis. Veamos el caso de Austria. Austria, con Hungría, con Bohemia, con Polonia, con Eslovenia, con los mil pequeños Estados que constituían aquel gran Imperio, vivía, bien que mal — más bien mal que bien —, bajo el régimen unitario imperial. Viene la guerra, se destruye el Imperio, y ¿qué pasa? Austria es una nacionalidad oprimida; Austria, que antes de la guerra tenía sus problemas particulares, recobra su independencia estatal, es ya un pueblo que tiene sus realidades satisfechas.

El sistema federativo, con los brillantes resultados que sabéis. Veamos el caso de Austria. Austria, con Hungría, con Bohemia, con Polonia, con Eslovenia, con los mil pequeños Estados que constituían aquel gran Imperio, vivía, bien que mal — más bien mal que bien —, bajo el régimen unitario imperial. Viene la guerra, se destruye el Imperio, y ¿qué pasa? Austria es una nacionalidad oprimida; Austria, que antes de la guerra tenía sus problemas particulares, recobra su independencia estatal, es ya un pueblo que tiene sus realidades satisfechas.

El sistema federativo, con los brillantes resultados que sabéis. Veamos el caso de Austria. Austria, con Hungría, con Bohemia, con Polonia, con Eslovenia, con los mil pequeños Estados que constituían aquel gran Imperio, vivía, bien que mal — más bien mal que bien —, bajo el régimen unitario imperial. Viene la guerra, se destruye el Imperio, y ¿qué pasa? Austria es una nacionalidad oprimida; Austria, que antes de la guerra tenía sus problemas particulares, recobra su independencia estatal, es ya un pueblo que tiene sus realidades satisfechas.

El sistema federativo, con los brillantes resultados que sabéis. Veamos el caso de Austria. Austria, con Hungría, con Bohemia, con Polonia, con Eslovenia, con los mil pequeños Estados que constituían aquel gran Imperio, vivía, bien que mal — más bien mal que bien —, bajo el régimen unitario imperial. Viene la guerra, se destruye el Imperio, y ¿qué pasa? Austria es una nacionalidad oprimida; Austria, que antes de la guerra tenía sus problemas particulares, recobra su independencia estatal, es ya un pueblo que tiene sus realidades satisfechas.

